
Social- og Indenrigsudvalget

Til: Social- og ældreministeren

Dato: 22. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 244
Ministeren skriver i svar på SOU, alm. del, spørgsmål 132, at ”man ikke på nuværende
tidspunkt har et datagrundlag, der kan understøtte et estimat over, hvor meget behandlin-
gen af en sag efter forældreansvarsloven om samvær, forældremyndighed og bopæl gen-
nemsnitligt koster. Familieretshuset er heller ikke i besiddelse af data for den tilsvarende
”pris” i det tidligere Statsforvaltningen”. Vil ministeren i forlængelse heraf oplyse:
• det årlige antal sager efter forældreansvarsloven om samvær, forældremyndighed og
bopæl, som Statsforvaltningen behandlede i perioden 2016-2018,
• det årlige antal sager efter forældreansvarsloven om samvær, forældremyndighed og
bopæl, som Familieretshuset behandlede i 2019-2020,
• statens samlede udgifter til Statsforvaltningen i 2016-2018,
• statens samlede udgifter til Familieretshuset i 2019-2020,
og vil ministeren med udgangspunkt i disse oplysninger vurdere og beregne, herunder
med en kort forklarende tekst, hvad en sag efter forældreansvarsloven om samvær,
forældremyndighed og bopæl gennemsnitligt koster den danske stat i dag sammenlignet
med, hvad en sag efter forældreansvarsloven om samvær, forældremyndighed og bopæl
kostede, før Familieretshuset blev etableret?
Det bemærkes, at der ikke ønskes svar på gebyrtakster, men alene svar på, hvad sådan-
ne sager i dag koster den danske stat, henset til den store ekstrabevilling til Familierets-
huset.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marie Bjerre (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Marie.Bjerre@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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